

သင်သည် ယာဉ်မတော်တဆတိုက်မှုကို မည်သို့ သိထားပါသနည်း?

၁၂/၄/၂၀၁၄ တွင်အသစ်ပြောင်းလဲထားပါသည်။

ကျွန်ုပ်သည် ကားမောင်းသူအဖြစ် ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေလျှင် ကျွန်ုပ် ဘာပြုလုပ်ရမလဲ?

ထိုအရာသည် မည်သည့် အခြေအနေ သုံးမျိုးပေါ်တွင် သင်၏စင်ဒဏ်ပေးပေးပုံပေါ်တွင်မူတည်နေပါသည်။

၁. အများသုံးလမ်းတစ်ခုပေါ်တွင်ဖြစ်ခြင်း။ သင်မောင်းနေသောမော်တော်ကားသည် အများသုံးလမ်းပေါ်တွင် လူများ သို့ မဟုတ် ပစ္စည်းဥစ္စာ ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေလျှင် တရားဥပဒေအရ လိုအပ်သည်မှာ သင်သည်-

က. ကားရပ်ပါ နှင့် ထိုမြင်ကွင်းမှာ ရှိနေပါ။

ခ. သတင်းအချက်အလက်ကို ပေးပါ။

၁. သင့်နံမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ၊ သင့်ကား၏လိုဏ်စဉ် နံပါတ်၊ နှင့် ကားပိုင်ရှင်၏ နံမည် နှင့် လိပ်စာကို ဒဏ်ရာရသူတစ်ဦးသို့၊ ကားမောင်းသူသို့၊ အလုပ်အကိုင်၊ ပျက်ဆီးသွားသော မော်တော်ကား၏ ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် အတူပါရှိသူ၊ နှင့် မြင်ကွင်းတွင်ရှိသော ရဲအရာရှိသို့ ပေးပါ။

၂. သင့်ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်၊ တောင်းဆိုမှုအပေါ်တွင်၊ ယာဉ်တိုက်မှုတွင် ဒဏ်ရာရသူတစ်ယောက်ယောက် သို့၊ ပျက်ဆီးသွားသော မော်တော်ယာဉ် ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် ကားမောင်းသူ သို့ မဟုတ် မြင်ကွင်းတွင်ရှိသော ရဲအရာရှိ သို့ ပြပါ။

ဂ. ဒဏ်ရာရသော သူတစ်ယောက်သည် သင့်အချက်အလက် ကို ပြောဆိုရန်နှင့် မှတ်တမ်းတင်ရန် မဆောင်ရွက်နိုင်လျှင် သင်သည် အနီးဆုံး ရဲတပ်ဖွဲ့ အာဏာပိုင်ကို ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်သော နေရာ၊ သင့်နံမည်၊ နှင့် သင့်ကားလိုဏ်စဉ်နံပါတ် ကို ချက်ချင်း အကြောင်းကြားရပါမည်။ သင့်ကို အရေးပေါ်ယာဉ် သယ်ဆောင်ခဲ့ သည်မှလွဲ၍ သင်သည် ရဲအရာရှိရောက်လာသည့် အချိန်အထိ မြင်ကွင်းတွင်ရှိနေရပါမည်။

ဃ. အကယ်၍ သင်သည်လူမရှိနေသော မော်တော်ယာဉ်ကို တိုက်ခဲ့ပါလျှင် သိသာသောနေရာတွင် သင့်အမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ၊ သင့်လိုဏ်စဉ်နံပါတ် နှင့် သင့်ယာဉ်ပိုင်ရှင်၏ နံမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာကို သေခြာ စွာ ပူးတွဲကပ်ထားပါမည်။

၂. အများသုံးလမ်းတစ်ခု မဟုတ်ပေမယ့် မြင်ကွင်း သင်မောင်းနေသောမော်တော်ကားသည် အများသုံးမဟုတ်သော လမ်းပေါ်တွင် လူများ သို့ မဟုတ် ပစ္စည်းဥစ္စာ ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေလျှင် တရားဥပဒေအရ လို အပ်သည်မှာ သင်သည်-

က. ကားရပ်ပါ နှင့် ထိုမြင်ကွင်းမှာ ရှိနေပါ။

ခ. သင့်နံမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ၊ သင့်ကား၏လိုင်စင် နံပါတ်၊ နှင့် သင့်ကားပိုင်ရှင်၏ နံမည် နှင့် လိပ်စာ ကို တောင်းဆိုသောသူ တဦးဦးကို ပြပါ။

ဂ. ပျက်ဆီးသွားသော ပစ္စည်း၏ ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် တာဝန်ရှိသူ သည်အထက်မှဖော်ပြထားသော (၂ ခ တွင်) အချက်အလက်များ မပေးခဲ့လျှင် သင်သည် ၂၄ နာရီအတွင်း ဒေသခံရဲ ကို ယာဉ်တိုင်မှုဖြစ်သော နေ့စွဲ၊ အချိန် နှင့် နေရာကို ပေးပို့ ပေးပါ။

ဃ. အကယ်၍ သင်သည်လူမရှိနေသော မော်တော်ယာဉ်ကို တိုက်ခဲ့ပါလျှင် သိသာသောနေရာတွင် သင့်အမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ၊ သင့်လိုင်စင်နံပါတ် နှင့် သင့်ယာဉ်ပိုင်ရှင်၏ နံမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ ကို သေခြာစွာ ပူးတွဲကပ်ထားပါမည်။

၃. ပစ္စည်းသည် အများသုံးလမ်းပေါ် သို့ မဟုတ် ကပ်လျက်တွင် ပျက်ဆီးခြင်းသင်မောင်းနေသော မော်တော်ကားသည် တကယ်လက်ရှိ ပစ္စည်းဥစ္စာ (သို့ မဟုတ် လက်ရှိပစ္စည်း နှင့်ဆက်ထားသော ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်း) ယာဉ်တိုက်မှု ကြောင့်ပျက်ဆီးခဲ့လျှင် နှင့် ထိုပစ္စည်းသည် တရားဝင် အများသုံးလမ်းပေါ် သို့ မဟုတ် ကပ်လျက်တွင်ရှိခဲ့လျှင် တရားဥပဒေအရ လိုအပ်သည်မှာ သင်သည်-

က. ထိုမြင်ကွင်းမှာ ကားရပ်ပါ။

ခ. သတင်းအချက်အလက်ကို ပေးပါ။

၁. သင့်တော်သောခြေလှမ်းများကို ယူပြီး ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်သော အိမ်ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် အိမ်တွင်တာဝန်ရှိသူ ကို ညွှန်ပြ ပြီး အသိပေးခြင်း၊ သင့်နံမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ နှင့် ကား၏လိုင်စင် နံပါတ်ကို မည်သူမျှ ဤအချက်အလက်ကိုမမေးလျှင်သော်လည်း ပေးပါ။

၂. သင့်ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ကို အိမ် ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် တာဝန်ရှိသူ ကို သင်ကိုမေးခဲ့လျှင် နှင့် ရနိုင်လျှင် ပြပါ။

ဂ. သင်သည် ပျက်ဆီးသွားသော အိမ်ပိုင်ရှင် သို့ မဟုတ် တာဝန်ရှိသူ ကိုသင့်တော်သော အချိန်တိုင် အောင် တွေ့မြင်ခြင်းမရှိခဲ့လျှင် သင်သည် ၂၄ နာရီအတွင်း ဒေသခံရဲ ကို ယာဉ်တိုင်မှုဖြစ်သော နေ့စွဲ၊ အချိန် နှင့် ပျက်ဆီးမှုဖြစ်သော ပစ္စည်းနေရာ နှင့် ပျက်ဆီးမှုအတိုင်းအတာ ကိုသင်သိလျှင် ပေးပို့ ပေးပါ။

ဃ. သင်သည် ပျက်ဆီးသွားသော ပစ္စည်းအချက်အလက်များကို ပူးတွဲတင်ပြရန် မလိုအပ်ပါ။ သို့ သော် ထိုအရာကို ပြုလုပ်ခြင်းသည် ဉာဏ်အမျှော်အမြင်ကြီးပါသည်။

၄. ယာဉ်တိုက်မှုအားလုံး အခြေအနေများ

က. တရားဥပဒေသည် ကားတိုင်ပြီးသည်နှင့် ရဲကိုဆက်သွယ်ရန် အမြဲတန်း မလိုအပ်သော်လည်း ထိုအရာကို ပြုလုပ်ခြင်းသည် အမျှော်အမြင်ကြီးပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် မြင်ကွင်းတွင်ရှိသော ရဲသည် ယာဉ်တိုက်သောအချက်အလက်များ (အရေးကြီးပါသည်။ အကယ်၍ တာဝန်ရှိသူသည် ငြင်းဆိုမှု ဖြစ်ခဲ့လျှင်) ကို စတင်နိုင်ရန် ကူညီပေးနိုင်ပါသည် နှင့် လုံခြုံစွာ ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်သောနေရာအတွင်း လမ်းကြောင်း သွားနိုင်ရန် ဖြစ်သည်။

ခ. ယာဉ်ပိုင်ရှင် အမည် နှင့် နေရပ်လိပ်စာ ကိုပေးပါ။ မြင်ကွင်းတွင် ရှိနေပါ သို့မဟုတ် ပျက်ဆီးသော ပစ္စည်းတွင် မှတ်စုစာတခု ပူးတွဲကပ်ပါ။

ဂ. တရားဥပဒေတွင် "ယာဉ်တိုက် အစီရင်ခံစာ" ကို မော်တော်ယာဉ်များဗဟိုရုံး (BMV) သို့ တင်ပြရန် မလိုအပ်ပါ။ သို့သော်လည်း တဦးသည် ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ပါဝင်ခဲ့လျှင် ယာဉ်တိုက်မှု ခြောက်လအတွင်း BMV ဖေါင် ၃၃၀၃ ဖြစ်သော ယာဉ်တိုက်မှုတွင် ကားမောင်းသူ သို့မဟုတ် ကားပိုင်ရှင် သည် အာမခံ မထားခဲ့ပါလျှင် တင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။ ဤအရာသည် အာမခံထားခြင်းမရှိသော ကားမောင်းသူ သို့မဟုတ် ပိုင်ရှင်၏ ကားမောင်းလိုင်စင်ကို BMVမှဆိုင်းငံ့ထားရန် ဦးတည်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ ဖေါင်ပုံစံကို အာမခံကုမ္ပဏီများနှင့် http://bmv.ohio.gov/bmv_forms.stm တွင်ရနိုင်ပါသည်။

ဃ. လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းသော မြင်ကွင်းတွင်ရှိသော ရဲအရာရှိသည် သင့်ထွေးကြားတာဝန်ခံမှု (အာမခံ) သက်သေကို မေးရပါမည်။ အကယ်၍ ထွေးကြားတာဝန်ခံမှုကိုသက်သေမပြနိုင်လျှင် နှင့် ရဲအရာရှိသည် သင့်ကိုလမ်းစည်းကမ်းလက်မှတ်ပေးပါလျှင် သင်သည်နောက်ပိုင်းတွင်ထိုအရာကို တရားရုံးသို့ သို့မဟုတ် BMV ကိုပြန်ရပါမည်။ အကယ်၍ သင်သည် ထွေးကြားတာဝန်ခံမှုကို သက်သေပြရန်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် နှင့် သင်သည် လမ်းသွားလာမှုနောက်ယှက်သည့်ပြစ်မှု ထင်ရှားပါလျှင် သင့်ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ကိုသင့်လိုင်စင်မှတ်တမ်းပေါ်တွင်မူတည်၍ ရက် ၉၀ မှ နှစ်နှစ် အထိ တားမြစ်ပါလိမ့်မည်။ သင်သည် BMV၏ ပြန်လည်ရရှိရေး အခကြေးကိုလည်း ပေးရပါလိမ့်မည်နှင့် အာမခံဆက်လက်ယူသောအထောက်အထားပြ ရပါမည်။

င. သင်သည် သင့်အာမခံကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အန္တ ရာယ်ဆုံးရှုံးမည့် အကာအကွယ် နှင့်ပူပေါင်းဆောင်ရွက်ရပါမည်။ သို့သော်လည်း မည်သူတဦးတယောက်မျှသင့်ကို ယာဉ်တိုက်မှုမြင်ကွင်းတွင် ကြေငြာချက်ထုတ်ရန် သို့မဟုတ် အမှာဆင်ခံရန် မတိုက်တွန်းပါ။ သင်သည် တရားရုံးသို့ လာရပါမည် သို့မဟုတ် သက်သေခံရန်ဆင့်ခေါ်ပါမည်။ သို့ပေမဲ့လည်းဖြစ်စေ၊ သင်သည် ယေဘုယျအားဖြင့်ရာဇဝင်မှမမြောက်သော မည်သည့်ကစွမဆို တိတ်ဆိတ်နေရန် အခွင့်အရေးရှိပါသည်။ သင်သည် မည်သည့်ကြေငြာချက်မထုတ်မီ ရှေ့နေတဦးနှင့်ပြောဆိုရန် အခွင့်အရေးရှိပါသည်။ အကယ်၍ သင်ကို အသေးအဖွဲ့ကျူးလွန်မှုထက်ပိုသော ပြစ်မှုနှင့် တရားစွဲဆိုခံရလျှင် သင်သည် ဥပဒေရေးရာအကြံပေးအတွက် မတတ်နိုင်လျှင် သင်သည်တရားရုံးကို ရှေ့နေ တယောက် ခန့် အပ်ပေးရန် တောင်းဆိုခွင့်ရှိသည်။

ကျွန်ုပ်သည် ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ဖိတ်သတ်သက်နေလျှင် ကျွန်ုပ် ဘာပြုလုပ်ရမလဲ?

အောက်ဖော်ပြပါများသည် အထောက်အကူပြုသော အကြံပေးချက်များဖြစ်ပါသည်။

၁။ ဒါဏ်ရာရသူအနားတွင်နေပါ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအကူအညီအတွက် ဖုံးခေါ်ပါ။ ဒါဏ်ရာရသူများမည်သူမဆို ကူညီရန် ကမ်းလှမ်းပါ။ သို့သော် သူတို့ကို တနေရာ မရွေ့ပါနှင့်။ ရွေ့လျှင် ဒါဏ်ရာပိုမို ဆိုးရွားစေပါသည်။ သင့်၏လုပ်ရပ်သည် တမင်တကာ သို့မဟုတ် မလျော်ကန် အပြုအမူတွေ့ရှိလျှင် သင့်ကို ထပ်နားကြင်ဒါဏ်ရာ ဖြစ် ပေါ်စေခြင်းအတွက် တာဝန်မကင်းသောသူအဖြစ် ထိန်းသိမ်းထားပါမည်။

၂။ ကားများကိုရွှေ့ခြင်း။ သင့်မော်တော်ယာဉ်ကို ရဲရောက်လာသောအချိန်တိုင်အောင် ယာဉ်အသွားအလာ အန္တရာယ်ဖန်တီးခြင်းမဖြစ်လျှင် မရွှေ့ရန် စဉ်းစားပါနှင့်။

၃။ ပါဝင်ပါတ်သက်နေသောလူတိုင်း၏ ဆက်သွယ်နိုင်သည့်အချက်အလက်များကို မှတ်သားပါ။ မည်၊ နေရပ် လိပ်စာ၊ ဖုံးနံပါတ်၊ လိုင်စင်နံပါတ် နှင့် အာမခံအချက်အလက်များ ရယူပါ နှင့် မျက်မြင်သက်သေတဦးစီ၏ ဆက်သွယ်ရန် အချက်အလက်များရယူပါ။

၄။ မှတ်စုများ နှင့် ဓါတ်ပုံများရယူပါ။ ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ခင်၊ ဖြစ်စဉ် နှင့် ဖြစ်ပြီး မော်တော်ယာဉ်၏ အနေအထား ကို မှတ်တမ်းယူပါ။ အကယ်၍ သင်သည် ထိုအရာကို လုံခြုံစွာပြုလုပ်နိုင်လျှင် လျှော့သွားသော အမှတ်အသား များ၊ ထိမိသောအရာအမှတ်၊ ပုံပန်းသဏ္ဍာန်များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများ၊ ပျက်ဆီးမှု၊ လမ်းအချက်ပြမီးများ၊ လမ်း မှန်မောင်းခြင်းများ၊ လမ်းအခြေအနေ နှင့်ရာသီဥတု တို့ ကို ဓါတ်ပုံများရိုက်ပါ။

၅။ ရဲကိုကူညီပါ။ စုံစမ်းစစ်ဆေးသော အရာရှိကို ကူညီပါ။ သို့သော် ကိုယ်ကိုကိုယ် အန္တရာယ်ရှိဟုခံယူသည့် ထုတ်ပြန်ချက်များကို ဆင်ခြင်ပါ။ သင်သည် မည်သည့်ထုတ်ပြန်ချက်မျှ ပြုလုပ်ရန် မလိုအပ်ပါ နှင့် သင်သည် မပြုလုပ်ခင် ရှေ့ နေတယောက်နှင့်တိုင်ပင်ရန် လိုပေမည်။

၆။ အာမခံ။ သင့်အာမခံကုမ္ပဏီ သို့ ဖြစ်နိုင်လျှင် ချက်ချင်း ယာဉ်တိုက်မှုကို အကြောင်းကြားပါ။

၇။ တရားအကြံပေး။ အကယ်၍ သင်သည် လမ်းစည်းကမ်းအမှန်နှင့် တရားရုံးတွင် လာရောက်ရန် လိုအပ်လျှင် သင်သည် ရှေ့ နေတယောက်၏ အကြံပေးချက်ကို ရယူသင့်ပါသည်။ တရားအကြံပေးမရှိပဲ မည်သူ့ကိုမျှ ဇား ခြင်း သို့မဟုတ် တောင်းဆိုချက်တစ်ခုကို ကြေအေးခြင်း မပြုပါနှင့်။ ရှေ့ နေတယောက်သည် သင့်ဥပဒေရေးရာ အခွင့်အရေးများ နှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ရှင်းပြနိုင်ပါသည်။

အကယ်၍ ကျွန်ုပ်သည် ယာဉ်တိုက်မှုတစ်ခုတွင် သက်သေဖြစ်ပါလျှင် ကျွန်ုပ်ဘာလုပ်ရမည်နည်း

အောက်ပါနည်းလမ်းများဖြင့် သတိထားပြီး ကူညီပါ။

၁။ ဒါဏ်ရာရသူအနားတွင်နေပါ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအကူအညီအတွက် ဖုံးခေါ်ပါ။ ဒါဏ်ရာရသူများမည်သူမဆို ကူညီရန် ကမ်းလှမ်းပါ။ သို့သော် သူတို့ကို တနေရာ မရွှေ့ပါနှင့်။ ရွှေ့လျှင် ဒါဏ်ရာပိုမို ဆိုးရွားစေပါသည်။

သင့်၏ လုပ်ရပ်သည် တမင်တကာ သို့မဟုတ် မလျော်ကန် အပြုအမူတွေ ရှိလျှင် သင့်ကို ထပ်မံနာကြည် ဒါက်ရာဖြစ်ပေါ်စေခြင်းအတွက် တာဝန်မကင်းသောသူအဖြစ် ထိန်းသိမ်းထားပါမည်။

၂။ သင်၏ဆက်သွယ်နိုင်သော အချက်အလက်ပေးပါ။ သင်၏ဆက်သွယ်နိုင်သော အချက်အလက်များကို ယာဉ်တိုက်မှုတွင်ပါဝင်နေသော ကားမောင်းသူအားလုံးကိုပေးပါ။

၃။ မှတ်စုများ နှင့် ဓါတ်ပုံများရယူပါ။ သင်မြင်ခဲ့သည့်အရာများကို ပြန်လည်စုဆောင်းပြီးရေးချပါ နှင့် ဓါတ်ပုံများရိုက်ယူပါ။

၁၂/၄/၂၀၁၄

© December 2014 Ohio State Bar Association

ဥပဒေအချက်အလက်များ လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲ
အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံး
PO Box 16562
Columbus, OH 43216-6562
(800) 282-6556 or (614) 487-2050
www.ohioabar.org

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ရှေ့ နေဖိုင်ဒေရှင်း မှ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးပါသည်။

ဤအရာသည် ဥပဒေအချက်အလက် ပြည်သူများအတွက်အချက်အလက် လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တခြားအရာများကို သင့်ရှေ့ နေရုံး၊ အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံးကိုစာရေးခြင်း၊ သို့မဟုတ် www.ohioabar.org တွင်ရယူနိုင်ပါသည်။

ဤလက်ကမ်းစာစောင်တွင်ပါဝင်သောအချက်အလက်များသည် အထွေထွေသာဖြစ်သည်နှင့် တမျှ တိကျသော တရားရေး ရာ ပြဿနာများကို ရှေ့ နေတယောက်ကိုအရင် မတိုင်ပင်ပဲ အသုံးမပြုသင့်ပါ။

၂ Oya' a& ;m tcsuftvufvufurf;pmapi wloni pm;ololrsm; trsm;qBulawU&aom Oya' a& ;m jyomemrsm; twlufa, bk, sowi f; tcsuftvufsm; ay:ygonf/

t m&sm;Oeaqmi rltzloni tlf f; tlyne, l b m;azmi b' ;&S f \ taxmuftytzi h tcsUaom Oya' a& ;m tcsuftvufvufurf;pmapi frsm; t m; t *fvylomomrStm&sbomotrsm; tjym; olomomyelqkx m; ygonf/ t m&sm;Oeaqmi rltzloni tlf f; tlyne, l b m;azmi b' ;&S f;ES f quEG fvuabOcl (olr [kw) ywbuabomolr [kwlyg/ b momyelr buefjynpfrsm; twluf tlf f; tlyne, l b m;azmi b' ;&S f;rs ufl pm;jyktmr rdEl lyg/ b momyelrlyfi ef;pOallumi h Oya' a& ;m t "lytj, frsm; t m; t ushouba&mufrl &El loniubus;Zi;jyki owjlyg/ ၂ Oya' a& ;m tcsuftvufvufurf;pmapi wltm; wLsaomt ajctae &yfrsm; twluf Oya' tMukay; taeji hit pm; xll&eir&n&G lyg/ Oya' a& ;m tMukOPfrsm; twluf oiN tajctaeES Oya' abmi fubulr f;em;vnboma&SaeES lomwll yi loi lonf/

With the permission of Ohio State Bar Association, the translation of this Brochure was completed by Asian Services In Action, Inc., which was financially assisted by the Ohio State Bar Foundation. The views expressed herein do not necessarily represent those of the Ohio State Bar Foundation.